
Presisering Cystinuri Raseklubb For Dansk/Svensk gårdshund  

Vi har forstått at det har vært misforståelser rundt cystinuri-prosjektet. Prøver her å 
sammenfatte en litt enklere forklaring. Vi vil samtidig gjøre oppmerksom på at gårdshund 
klubbene i Norge, Sverige og Danmark har kontakt om cystinuri.  

Hvis det fremdeles er uklart, kan dere  gjerne sende en e-post til 
styret@dansksvenskgardshund.no  

Vi har blitt tilbudt å ta del i et prosjekt fra Norges veterinærhøyskole (NMBU) hvor en veterinær 
har dette som sitt forskingsprosjekt til sin Doktorgrad.  

NMBU og den aktuelle veterinæren har sett at gårdshunden er overrepresentert av tilfeller 
med cystinuri. Derfor er Raseklubben for dansk/Svensk gårdshund forespurt om å ta del i 
forskningen. Raseklubben har sett på tilbudet og funnet dette interessant, både med tanke på 
helsen til rasen, samt økonomi.  

Hovedgrunnen til at raseklubben er interessert i dette er først og fremst pga. kartlegging, og 
forsking på årsakssammenheng. Vi vil presisere at dette er ikke for å jobbe mot restriksjoner eller 
spesifikke krav til avl.   

Meningen med prosjektet er å kartlegge og se om det er utbredt på rasen, og hvorvidt det er et 
problem eller ikke.  

De siste tre årene har det blitt registrert over 80 tilfeller av cystinuri i Norge, Sverige, Danmark 

og Finland. Det er registrert 50 i Norge, 30 i Sverige, 4 i Danmark og 2 i Finland. I dag har vi 
oversikt over ca. 80 hunder med diagnosen cystinuri, hvorav hovedtyngden- er fra Norge og 
Sverige.  Man vil kunne anta at det reelle tallet er høyere, da det alltid vil være en del tilfeller som 
ikke er rapportert inn eller fanget opp.  

For utfyllende informasjon se innkallingen til ekstraordinært årsmøtet.  

Husk å melde deg på innen fredag 25. Oktober   

 


